

Zápis z online jednání Výkonného výboru AKVŠ

dne 31. 3. 2023

Přípojení:	B. Jankovská (BJ), J. Jirát (JJ), J. Kříž (JK), H. Landová (HL), R. Římanová (RŘ), L. Panchártek Suchá (LPS), V. Šubrta (VŠu), J. Vencláková (JV)
Hosté:	V. Drtinová (VD), K. Paulová (KP)
Omluvena:	M. Bočková (MB)

1. Kontrola úkolů

- BJ vytvořila v Teamsech jednotlivé úkoly a tematicky je zařadila do skupin, tzv. kontejnerů. Prošla a připomněla ty nezařazené a krátce zmínila probíhající.
- Do mobilu lze nainstalovat MS Aplikaci To Do, kde se objevují jak úkoly vytvořené např. v Outlooku přes funkci Zpracovat, nebo ručně vytvářené v MS Planner atd. Bohužel se do této mobilní aplikace úkoly pro VV propisují jen panu předsedovi (VV Teamsy jedou na VŠE). VŠu požádá IT podporu VŠE, zda by se tento problém dal vyřešit.
- JV: Ad úkol k novému logu a jednotnému vizuálnímu stylu – předjednáno – Johana Kratochvílová potřebuje konkrétní zadání, hlavně, co se týče rozsahu. Na prezenčním jednání na UPCE 20. 4. bude prodiskutováno a odpoledne proběhne call s Johanou K. (BJ zajistí vhodnou techniku.)
- VŠu informoval o průběhu úkolu, který se týká redesignu webu.

O: VV

2. EOSC (RŘ)

- Proběhla schůzka EOSC pracovní skupiny pro lidské zdroje (v současnosti má cca 18 členů) – tato PS bude psát Klíčovou aktivitu 7 projektu.
- Pořád nebyl podán systémový projekt EOSC (OP JAK). Dotaz BJ, zda to nějak ovlivní komplementární projekt CARDS. Odp.: nemělo by, komplementární projekty se z podstaty pouze doplňují, nejsou na sobě tak závislé jako projekty synergické.
- Konsorciální projekt ve výzvě OS I bude zaměřen hlavně na perzistentní identifikátory, datové repozitáře (3 páteřní), vzdělávání v oblasti PID, OS a vědeckých dat.
- V pracovních skupinách kolem EOSC mohou být i zájemci z institucí, které nejsou účastníky konsorcia.
- OS I se bude orientovat mj. na IT podporu a školení, např. jak si nainstalovat tenant jednoho ze tří zmíněných repozitářů.
- RŘ na jednání vnesla dotaz, která z institucí chystá kurzy pro data stewardy – odp.: zatím žádná. MU má kurz kyberbezpečnosti, UK bude mít 2 kurzy – podpora data stewardů a kurzy zaměřené na doktorandy.
- 12. 4. se bude v Praze konat kick-off meeting k EOSC-CZ: <https://www.e-infra.cz/eosc/zahajovaci-akce-eosc-cz-predstaveni-projektu>.

O: RŘ

3. Zprávy z pracovních skupin

PS IVIG

- Občas nízká aktivita členů v e-mailové konferenci.
- PS plánuje Seminář IVIG, už je sestaven organizační tým, termín zatím neznámý.

PS OS

- Na příští schůzce 5. 4. se bude řešit možný přesun komunikace v rámci PS ze Slacku na Discord.

PS EIZ

- Workshop PS EIZ pravděpodobně v květnu/červnu, téma zatím nevyjasněné.
- LPS vznesla dotaz na JJ ohledně soutěže na nový ERMS a na stav zpracování tabulky s přehledy licenčních podmínek 2023+. Oboje na dobré cestě
- Proběhla diskuze o případné aktualizaci analýzy základních funkcionalit zahraničních konsorcií – JJ vnímá jako dobrý nápad.

Zvažovaná PS Služby

- HL tlumočila kolegyním P. Dvořákové a M. Konečné návrh VV, kolegyně ho promyslely a vznesly několik dotazů – viz MS Teams. Celý VV by měl reagovat.
- Kolegyně PD a MK mj. prosily o možnost zúčastnit se jednání ostatních PS – všechny tři vedoucí PS jim pošlou odkazy.

O: KP, VD, LPS, HL + VV

ÚaT: 1. Vyjádřit se k dotazům PD a MK ohledně zvažované PS Služby – **členové VV, kteří tak dosud neučinili do 7. 4. 2023.**

4. DNNT (RŘ)

- RŘ se účastnila jednání, na kterém se řešilo fungování Databáze děl nedostupných na trhu, resp. Krameria, s ohledem na přístup např. studentů se specifickými potřebami k plným textům. Dále se řešila případná implementace DNNT do centrálních indexů komerčních dodavatelů discovery systémů (výsledkem by mělo být nastavení mechanismu k harvestingu).
- RŘ bude pokračovat v informování VV o vývoji v této oblasti.

O: RŘ

5. CARDS

- Proběhly, nebo probíhají individuální schůzky vysokých škol s NTK (na úrovni VV již o průběhu schůzek informovali: HL, BJ, MB a VŠu).
- Uskutečnila se již dvě jednání s J. Burgstallerem (za VV přítomni VŠu a HL) ohledně budoucí podoby smluv. Zatím byla projednána smlouva, která pověřuje NTK k vysoutěžení systému. Další smlouvy byly diskutovány jen v hrubých obrysech.
- Původně plánovaná online schůzka VV s NTK na závěr kolečka individuálních schůzek, která měla proběhnout 11. 4., se bude konat prezenčně, pravděpodobně v úterý 25. 4.
- Prezenční jednání Strateg. fóra se uskuteční před touto schůzkou, a to v pátek 21. 4. v Ballingově sále v NTK.

O: VV

6. Informace z různých jednání

- VŠu a HL jednali s R. Ryškou z [Centra pro studium vysokého školství \(CSVŠ\)](#) – centrum zpracovává zajímavé výzkumy a analýzy pro VŠ, dobře zná kontext a VŠ prostředí. Proběhla nezávazná diskuze o tématech, která by mohla být pro asociaci zajímavá. Např. bychom mohli uspořádat brainstormingový workshop na téma, jak využít naše data z výkazů, jak tuto tematiku transformovat do dalšího CRP. Existuje i možnost společných publikací atd. atp.
- Byl domluven termín schůzky VŠu a HL s R. Wildovou (MŠMT).

O: VŠu

7. Mzdy ve VŠ knihovnách

- Zájmem předsedy je udělat si obrázek, zjistit, jaká je situace, posbírat data pro interní potřebu asociace.
- Profese se proměňuje a je třeba zvyšovat povědomí o tom, že VŠ knihovny dělají poměrně hodně odbornou práci a že pro VŠ dělají agendy, které nikdo jiný zajistit nemůže. Bylo by užitečné sepsat shrnutí, co jsou běžné kompetence knihovny. Není to snadno uchopitelné téma, VV bude diskutovat 20. 4. na výjezdním zasedání v Pardubicích.

O: VŠu

8. Exkurze do Berlína

- Rezervace ubytování ukončena, kapacita naplněna.
- S berlínskými knihovnami se teď řeší konkrétní itinerář.

O: MB, HL

8. FPZC

- BJ informovala o současném stavu (zatím dvě aktivní účasti na konferencích). V pondělí 3. 4. bude odeslána hodnotitelům žádost o hodnocení včetně všech podkladů. Deadline na hodnocení je 12. 4., výsledky budou vyhlášeny 14. 4.

O: BJ, JK

9. Statistický výkaz

- JK v pondělí 3. 4. odešle do konference ředitelům výzvu k vyplnění výkazu, deadline do konce května.

O: JK

10. Stáže

- JV jede v pondělí 3. 4. na UHK domluvit stáž pro zaměstnance vydavatelství. Druhý běh stáže Hodnocení VaV bude v květnu/červnu. Akviziční stáž se pravděpodobně uskuteční v r. 2024.

O: JV

Příští jednání VV: Ve čtvrtek 20. 4. od 9:30 na UPCE

Zapsala: B. Jankovská

Schválil: V. Šubrta